
CJClujareunbugetmai
marede1,5miliarde lei,
pentru2024

(Interviu cu Alin Tiºe, preºedintele CJ Cluj)

Reporter: Cum a evoluat, anul
trecut, activitatea Consiliului Ju-
deþean?

Alin Tiºe: În 2023, activitatea
Consiliului Judeþean Cluj a fost
centratã pe continuarea proiec-
telor prioritare, precum ºi a nu
mai puþin de 27 de proiecte din

fonduri externe nerambursabile
derulate direct de forul adminis-
trativ judeþean, dar ºi de institu-
þiile subordonate, în domenii
precum învãþãmânt, sãnãtate,
culturã, asistenþã socialã, mana-
gementul deºeurilor, drumuri
judeþene ºi digitalizare. Acest lu-

cru este confirmat de însãºi
structura bugetului de dezvolta-
re al Consiliului Judeþean în
2023, respectiv de cele peste
400 de milioane de lei (88%) alo-
cate cofinanþãrii proiectelor eu-
ropene gestionate.

Centrarea pe investiþii din fon-

duri europene s-a dovedit a fi o
alegere mai mult decât corectã
ºi inspiratã, atragerea de finan-
þãri nerambursabile extrem de
consistente permiþând forului
administrativ judeþean sã nu de-
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Unul dintre cele mai importante proiecte derulate în ultimii ani de
Consiliul Judeþean Cluj ºi care va continua ºi în acest an este cel de
modernizare a infrastructurii rutiere judeþene, una dintre cele mai
lungi din Transilvania, în lungime totalã de circa 1400 de km, ne-a
transmis Alin Tiºe, preºedintele CJ Cluj.
"Sutele de milioane de euro, bani europeni, dar ºi cele câteva zeci

de milioane investite din bugetul Consiliului Judeþean în ultimii
ani, au ridicat extrem de mult calitatea infrastructurii de tran-
sport judeþene. De altfel, un obiectiv asumat este cel de atingere
a procentului de 100% drumuri judeþene asfaltate ºi moderniza-
te pânã la finalul acestui an", a completat acesta, în cadrul unui
interviu.
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pindã strict de veniturile proprii
sau de alocãrile de la bugetul
central.

Reporter: Ce domenii priorita-
re/obiective de investiþii aveþi
pentru anul în curs?

Alin Tiºe: În anul 2024, Consi-
liul Judeþean Cluj va continua
implementarea proiectelor de
investiþii începute în anii prece-
denþi, atât din fonduri europe-
ne, cât ºi finanþate din bugetul
propriu. De asemenea, vor înce-
pe ºi altele absolut noi, foarte
importante, aºteptate de sute
de mii de clujeni, dar nu numai.

Dintre domeniile prioritare de
acþiune, evidenþiate ºi în Strate-
gia de dezvoltare a judeþului
pentru perioada 2023-2030,
Consiliul Judeþean va miza, în
continuare, pe cele legate de
dezvoltarea infrastructurii de
transport judeþene ºi asigurarea
conectãrii la coridoarele euro-
pene de transport, creºterea ac-
cesului populaþiei la infrastruc-
turã ºi servicii în vederea scãde-
rii ponderii populaþiei din zone-
le marginalizate, dar ºi eficienti-
zarea activitãþii administraþiei
publice locale, astfel încât acea-
sta sã reuºeascã atragerea de fi-

nanþãri europene de minim trei
miliarde euro pânã în 2030.

Concret, unul dintre cele mai
importante proiecte derulate în
ultimii ani, ce va continua ºi în
2024, este cel de modernizare a
infrastructurii rutiere judeþene,
una dintre cele mai lungi din
Transilvania, în lungime totalã
de circa 1400 de km. Sutele de
milioane de euro, bani europeni,
dar ºi cele câteva zeci de milioa-
ne investite din bugetul Consi-
liului Judeþean în ultimii ani au
ridicat extrem de mult calitatea
infrastructurii de transport jude-
þene. De altfel, un obiectiv asu-
mat este cel de atingere a pro-
centului de 100% drumuri jude-
þene asfaltate ºi modernizate
pânã la finalul acestui an.

Un alt domeniu prioritar, în
care Consiliul Judeþean a dema-
rat investiþii ºi proiecte în valoa-
re de sute de milioane de euro
din fonduri europene ºi publice
a fost sectorul medical. Concret,
în prezent, în acest domeniu se
aflã deja în execuþie sau urmea-
zã sã fie demarate investiþii ma-
jore în valoare de peste 700 mi-
lioane de euro, precum:

- Centrul de Patologie Vascu-
lo-Cerebralã ºi Neurochirurgie -
singurul de acest fel din regiu-

nea de nord-vest a României,
aflat deja în execuþie;

- Centrul Integrat de Tran-
splant Cluj - unicul de acest fel
din România ºi din sud-estul Eu-
ropei, care va permite efectua-
rea a patru tipuri de transplant:
renal, de plãmân, de cord ºi he-
patic;

- Spitalul Pediatric Monobloc
Cluj - primul spital pediatric în
sistem integrat construit de la
zero, dupã Revoluþie, de cãtre o
autoritate publicã, ce va deservi
aproximativ 50.000 de copii/an.

În ceea ce priveºte Spitalul Pe-
diatric Monobloc, Consiliul Ju-
deþean a alocat deja, în acest an,
prin buget, suma de 13 milioane
de lei pentru începerea efectivã
a lucrãrilor de construire.

Un al treilea domeniu de prio-
ritar de investiþii este cel care
priveºte extinderea ºi reabilita-
rea reþelelor de apã ºi canaliza-
re. În acest moment, Consiliul

Judeþean Cluj ºi Compania de
Apã "Someº" deruleazã un
mega-proiect european în valo-
are de peste 400 de milioane de
euro, ce vizeazã introducerea
apei ºi a canalizãrii în circa 100
de localitãþi clujene. În contex-
tul în care Clujul are deja toate
grãdiniþele ºi ºcolile racordate la
apã curentã ºi toalete indoor, ju-
deþul va deveni în curând singu-
rul din România cu 99% din po-
pulaþie racordatã la apã potabi-
lã. În cursul anului 2024 va de-
buta, de asemenea, un proiect
edilitar foarte important: extin-
derea alimentãrii cu apã în co-
munele clujene din zona de
munte a judeþului. Contractul
de execuþie a proiectului "Apã în
Apuseni" a fost deja semnat, iar
lucrãrile vor începe în perioada
imediat urmãtoare. În valoare
de peste 23 de milioane de lei,

BURSA Construcþiilor nr. 3 / 2024   31

Investiþii

(urmare din pagina 29)

(continuare în pagina 32)

Un domeniu prioritar este cel al Sãnãtãþii,
Consiliul Judeþean Cluj alocând pentru acest
an suma de 77 milioane de lei. Din acest
buget, cea mai mare sumã - 39 de milioane -
este alocatã pentru dotarea ambulatoriului
Spitalului de Recuperare, singurul cu acest
profil din Transilvania ºi unul din cele doar
douã existente în þarã.



investiþia va aduce apã potabilã
în casele a circa 9.500 de locui-
tori din zona de munte a Cluju-
lui.

Reporter: Ce investiþii tip
Smart implementaþi?

Alin Tiºe: Aºa dupã cum am
precizat anterior, unul dintre
obiectivele strategiei de dezvol-
tare a judeþului este cel de efi-
cientizare a activitãþii instituþiei,
prin digitalizarea activitãþii ºi
simplificarea interacþiunii cu ce-
tãþeanul.

În acest sens, trebuie amintit
proiectul "Smart Territory", unic
la nivel naþional, printre cele
3.300 de consilii locale ºi judeþe-
ne din þarã, care vizeazã digitali-
zarea activitãþii Consiliului Jude-
þean Cluj. Prin acest proiect fi-
nanþat din fonduri europene s-a
urmãrit simplificarea ºi debiro-
cratizarea relaþiei dintre Consiliu
Judeþean ºi cetãþeni, punân-

du-se în acest fel bazele trans-
formãrii judeþului Cluj într-unul
cu adevãrat SMART.

Aceastã adevãratã revoluþie
administrativã declanºatã la Cluj
a fost apreciatã chiar de specia-
liºti naþionali din domeniu, care,
în cadrul Conferinþei "Inovaþie ºi
calitate în sectorul public", i-au
decernat Consiliului Judeþean
Cluj Premiul I. Juriul a apreciat
modul în care Consiliul Judeþe-
an Cluj a reuºit sã schimbe,
dupã peste 30 de ani în care în
România mai mult s-a vorbit de-
spre digitalizare decât s-a fãcut,
paradigma interacþiunii cetãþe-
an-administraþie, prin digitaliza-
rea, în premierã, a întregului flux
de depunere a actelor, procesa-
re a acestora ºi emitere online a
certificatelor de urbanism ºi a
autorizaþiilor de construire, per-
fect valide din punct de vedere
juridic. Lansarea noii aplicaþii
"Ghiºeul Unic" a reprezentat, în

genere, actul de naºtere a digi-
talizãrii ºi debirocratizãrii circui-
tului actelor în acest domeniu.

În plus, pe lângã cele douã ca-
tegorii de acte urbanistice, Con-
siliul Judeþean a reuºit sã digita-
lizeze pânã la acest moment
alte 11 categorii de cereri, ge-
stionate de cinci entitãþi aviza-
toare, respectiv: cinci avize ºi
autorizaþii emise de cãtre I.S.U.
Cluj, cinci avize/autorizaþii/acor-
duri emise de Direcþia de Admi-
nistrare Drumuri Judeþene a
Consiliului Judeþean, trei avize
emise de Compania de Apã
"Arieºul Turda", un aviz emis de
o p er ato r ul de s a lub r i tate
SUPERCOM ºi un aviz emis de
operatorul CPL Concordia.

De asemenea, Consiliul Jude-
þean Cluj a reuºit sã digitalizate
ºi alte domenii importante ale
activitãþii serviciilor publice fur-
nizate la nivelul judeþului, dintre
care amintim, cu titlul de exem-

plu, emiterea cãrþilor electroni-
ce de identitate (CEI) sau vizuali-
zarea ºi plata online a facturilor
privind serviciul de alimentare
cu apã ºi colectare-epurare ape
uzate.

Reporter: Ce surse de finanþare
aveþi ºi ce buget alocaþi în acest
an pentru proiectele Smart?

Alin Tiºe: În acest an vom alo-
ca, din fonduri proprii, suma de
388.510 lei pentru continuarea
proiectului de digitalizare a
Consiliului Judeþean Cluj. De ce
o sumã aparent micã? Dintr-un
motiv extrem de simplu: o mare
parte a activitãþilor realizate în
cadrul acestui proiect ºi care nu
sunt neapãrat sarcini extrem de
tehnice, cum e codarea, sunt re-
alizate exclusiv de cãtre funcþio-
nari din cadrul instituþiei. De alt-
fel, Consiliului Judeþean a creat,
anul trecut, o nouã structurã în
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organigrama instituþiei, care se
ocupã de implementarea ace-
stui proiect - Serviciul Digitaliza-
re. Partea cu adevãrat relevantã
este cã personalul acestei struc-
turi nu a fost angajat din surse
externe, cu costuri crescute,
acesta provenind exclusiv din
interiorul instituþiei, prin redi-
stribuiri din cadrul celorlalte ser-
vicii ºi compartimente ale apa-
ratului de specialitate. În acest
fel, cheltuielile cu digitalizarea
au fost pãstrate de Consiliul Ju-
deþean Cluj la un nivel scãzut, cu
resurse umane ºi materiale pro-
prii.

Reporter: Care este bugetul
total de investiþii pentru acest
an ºi ce surse de finanþare aveþi?

Alin Tiºe: Bugetul instituþiei, în
acest an, este de 1.524.741.470
de lei, mai mare cu aproximativ
96 de milioane de lei faþã de
anul precedent. Din aceastã
sumã, 359 milioane de lei repre-
zintã fonduri pentru dezvoltare,
la care se mai adaugã, bineînþe-
les fondurile alocate cofinanþãrii

proiectelor europene.
În ceea ce priveºte domeniile

prioritare, Consiliul Judeþean
Cluj a alocat din bugetul propriu
peste 164 milioane de lei pentru
implementarea investiþiilor care
vizeazã modernizarea infra-
structurii de transport judeþene.
Este vizatã, astfel, continuarea
lucrãrilor la proiectul "Drumul
Bistriþei", dar ºi la alte sectoare
de drum cuprinse în proiectul
Traseului Regional Transilvania
de Nord.

Un alt domeniu prioritar este
cel al Sãnãtãþii, Consiliul Judeþe-
an Cluj alocând pentru acest an
suma de 77 milioane de lei. Din
acest buget, cea mai mare sumã
- 39 de milioane - este alocatã
pentru dotarea ambulatoriului
Spitalului de Recuperare, singu-
rul cu acest profil din Transilva-
nia ºi unul din cele doar douã
existente în þarã. O altã sumã
importantã, 13 milioane de lei,
va fi alocatã pentru demararea
construcþiei Spitalului Pediatric
Monobloc, cu profil regional ºi
adresabilitate naþionalã. Alte 9
milioane de lei vor fi folosite

pentru finalizarea singurei clinici
de Psihiatrie Pediatricã din Tran-
silvania ºi, în acelaºi timp, una
dintre cele mai mari ºi mai mo-
derne din þarã.

Un sector în care Consiliul Ju-
deþean Cluj investeºte sume
mari de bani în acest an este cel
educaþional, prin susþinerea ce-
lor 11 ºcoli speciale finanþate,
dar ºi a altor proiecte concrete.
De altfel, cea mai mare sumã din
acest buget - 36 de milioane de
lei - este alocatã pentru achizi-
þionarea a 34 de microbuze ºco-
lare electrice, dedicate îmbunã-
tãþirii condiþiilor de transport
pentru elevii din zonele izolate
ale judeþului. Nu în ultimul rând,
circa 17 milioane de lei vor fi fo-
losiþi pentru implementarea
Programului pentru ºcoli al
României, în vederea asigurãrii
distribuirii de fructe, lapte ºi arti-
cole de panificaþie pentru toþi
preºcolarii ºi elevii din judeþ.

Reporter: Care sunt cele mai
mari lucrãri de investiþii pe care
le veþi scoate la licitaþie pânã la
finalul anului?

Alin Tiºe: Una dintre cele mai

importante investiþii pe care
Consiliul Judeþean Cluj le licitea-
zã în acest an este cea privind
montarea, în cadrul noului Cen-
tru de Management Integrat al
Deºeurilor Cluj, a unei staþii de
tratare prin dezintegrare mole-
cularã pentru valorificarea ener-
geticã a deºeurilor municipale
din judeþul Cluj. Prin interme-
diul acestei investiþii, Consiliul
Judeþean urmãreºte valorifica-
rea energeticã a circa 25.000 de
tone de deºeuri reziduale/an.
De asemenea, prin generarea
gazului rezultat, se vor produce
anual aproximativ 18.240,00
MWh, energie care va putea fi li-
vratã ulterior în sistemul ener-
getic naþional. Valoarea estima-
tã a investiþiei este de 62 milioa-
ne de lei.

Tot în 2024 vor fi licitate con-
tractele de lucrãri aferente mo-
dernizãrii, din fonduri europe-
ne, a douã drumuri judeþene fo-
arte importante: DJ 170B Topa
Micã-Aºchileu Mic, în lungime
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de 8 km ºi DJ 103K Râºca - Beliº
(DN 1R), în lungime de 25,72 km.
În ceea ce priveºte DJ 107B, pro-
iectul gândit de Consiliul Jude-
þean Cluj vizeazã transformarea
lui într-o mini-centurã de nord a
municipiului Cluj-Napoca, capa-
bilã sã descarce traficul greu ºi
de tranzit din oraº. De aseme-
nea, investiþia va spori conecti-
vitatea Clujului cu judeþele limi-
trofe din partea de nord ºi
nord-vest, prin intermediul DN
1C. În ceea ce priveºte DJ 103K,
acest drum judeþean este unul
de importanþã strategicã ºi turi-
sticã deosebitã, prin accesibili-
zarea mult mai ridicatã a zonei
turistice Fântânele - Beliº, decât
o oferã, în prezent, traseul care
porneºte din Huedin (DN1) ºi
ajunge în zona Beliº din Munþii
Apuseni. Tot în domeniul infra-
structurii de transport, o altã in-
vestiþie pentru care vor fi licitate
lucrãrile de execuþie vizeazã edi-
ficarea unui pod pe drumul ju-
deþean DJ 172F, la km 13+150,
în localitatea Mica. Fluidizarea
circulaþiei pe acest sector de

drum este importantã deoarece
el reprezintã o alternativã mult
mai rapidã la drumul european
E58, care face legãtura între ju-
deþele Cluj ºi Bistriþa-Nãsãud.

Un alt proiect important din
fonduri europene, depus în anul
2023 ºi pentru care Consiliul Ju-
deþean Cluj doreºte sã demare-
ze licitaþia în acest an, este cel
de restaurare, consolidare ºi
conservare a Ansamblului Mu-
zeal "Octavian Goga" din locali-
tatea Ciucea. În valoare estimatã
de circa 42 de milioane de lei,
proiectul vizeazã redarea strãlu-
cirii acestui important edificiul
cultural al Clujului, prin restau-
rarea a nu mai puþin de 13
obiective: clãdirea castel, mãnã-
stirea, Biserica de lemn, altarul
de varã, Casa Ady Endre, Casa
Albã, teatrul de varã, mausoleu-
mul, Casa de pe stâncã etc.

În ceea ce priveºte infrastruc-
tura de apã-canal, Consiliul Ju-
deþean Cluj ºi Compania de Apã
Someº vor demara în 2024 noi
licitaþii finanþate din fonduri eu-
ropene ºi publice. Astfel, cel mai
mare dintre ele, vizeazã re-licita-
rea lucrãrilor de extindere, pe

fonduri europene, a reþelelor
edilitare de pe raza municipiului
Cluj-Napoca. Proiectul, în valoa-
re de peste 70.000.000 lei, pre-
vede extinderea reþelelor de apã
ºi canalizare pe o lungime cu-
mulatã de circa 63 km, de pe 47
de strãzi. De asemenea, din fon-
duri ale Consiliului Judeþean, în
cursul acestui an vor fi scoase la
licitaþie alte trei obiective edili-
tare importante:

- Extinderea reþelelor de ali-
mentare cu apã ºi canalizare în
localitatea Iclod;

- Reabilitarea conductei de
aducþiune din cartierul clujean
Grigorescu;

- Extinderea alimentãrii cu
apã în zona Caolina din localita-
tea Aghireºu Fabrici, comuna
Aghireºu.

Reporter: Ce strategie de dez-
voltare aveþi pe termen scurt,
mediu ºi lung?

Alin Tiºe: Consiliul Judeþean
Cluj este singurul din þarã care
beneficiazã de una dintre cele
mai consistente ºi mai bine do-
cumentate strategii de dezvol-
tare. Aprobat în cursul anului
trecut, acest document progra-

matic a cãrui aplicabilitate este
pânã în anul 2030 se bazeazã pe
obiectivele majore trasate în ca-
drul Agendei Teritoriale 2030 a
Uniunii Europene, parte inte-
grantã a Planului de Amenajare
a Teritoriului Judeþului Cluj
(PATJ), elaborat cu ajutorul spe-
cialiºtilor Bãncii Mondiale.

Prin aceastã strategie, ce con-
þine ºase obiective strategice
majore, Consiliul Judeþean îºi
propune creºterea calitãþii vieþii
la cel mai înalt nivel din Româ-
nia, pânã în anul 2050, respectiv
prin: creºtere economicã inteli-
gentã, bazatã pe inovaþie ºi an-
trenprenoriat; reducerea poluã-
rii; conectarea Clujului la corido-
arele majore de transport ºi pie-
þele globale; creºterea accesului
populaþiei la infrastructurã ºi
servicii; consolidarea Zonei Me-
tropolitane Cluj-Napoca ºi a ce-
lorlalte douã zone urbane func-
þionale din jurul municipiilor Dej-
Gherla ºi Turda-Câmpia Turzii,
respectiv eficientizarea activitã-
þii administraþiei publice locale.

Reporter: Ce probleme ºi ce
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obstacole legislative întâmpina-
þi în activitatea dumneavoastrã?

Alin Tiºe: În ceea ce priveºte
problemele ºi obstacolele legi-
slative întâmpinate în activita-
tea cotidianã a instituþiei, ºi în
anul 2023 cele mai importante
au vizat domeniul urbanistic-ca-
dastral. Din analiza realizatã la
nivelului departamentelor de
resort ale instituþiei, principalele
dificultãþi întâmpinate au fost
determinate de lipsa planurilor
parcelare ºi a cadastrãrii existen-
te la nivelul UAT-rilor din judeþul
Cluj, fapt care a îngreunat de-
sfãºurarea procedurilor de ex-
propriere iniþiate de Consiliul
Judeþean în vederea derulãrii
proiectelor de investiþii. De ase-
menea, lipsa actelor administra-
tive ºi a documentaþiilor tehnice
emise sau întocmite anterior
anului 1990, privind proprieta-
tea statului asupra imobilelor, a
îngreunat promovarea de acþiu-
ni ºi formularea de apãrãri în
mai multe litigii. În plus, acest

fapt a avut repercusiuni inclusiv
asupra înscrierii situaþiei juridice
actuale în cartea funciarã, re-
spectiv intabularea dreptului de
proprietate publicã sau privatã
a Judeþului Cluj. Rezolvarea ace-
stor probleme poate fi realizatã
prin accelerarea, de cãtre Agen-
þia Naþionalã de Cadastru ºi Pu-
blicitate Imobiliarã, a procesului
de cadastrare a UAT-urilor din
judeþul Cluj. În ceea ce priveºte
accesul la documentele arhiva-
te, Consiliul Judeþean Cluj consi-
derã cã ar fi extrem de utilã ac-
celerarea procesului de digitali-
zare a arhivelor statului. În para-
lel, instituþia noastrã a demarat,
prin implementarea proiectului
Smart Territory, realizarea ace-
stui deziderat.

Reporter: Cum estimaþi cã va

evolua acest an, mai ales în con-

textul în care 2024 este un al

electoral?
Alin Tiºe: 2024 va fi, cu sigu-

ranþã, unul cu multiple provocã-
ri. Intenþia Consiliului Judeþean
Cluj, însã, este de a se concentra

pe ideea de a face administraþie
de calitate, modernã, în intere-
sul cetãþenilor, de a continua
implementarea programelor
prioritare ºi politica de accesare
ºi derulare de noi proiecte din
fonduri europene. Banii neram-
bursabili reprezintã o resursã
extrem de valoroasã, de care ju-
deþul Cluj vrea sã profite cât mai
mult. Dacã ne uitãm doar la anul
precedent, Consiliul Judeþean a
gestionat fonduri europene în
valoare de aproape 1 miliard de
lei (188 milioane de euro), prin
implementarea a 27 de proiecte
europene, aflate în diferite sta-
dii - contractare, implementare,
demarare, în evaluare. ªi pentru
acest an, instituþia noastrã a pre-
gãtit noi proiecte, în domeniile
sãnãtãþii, culturii, deºeurilor ºi
digitalizãrii, pentru a fi depuse
în cadrul perioadei de progra-
mare 2021-2027.

Ne dorim ca toate aceste inve-
stiþii, inclusiv cele finanþate di-
rect din bugetul Consiliului Ju-
deþean, sã aducã o plus-valoare

domeniului infrastructurii, re-
spectiv celui social, medical ºi
investiþional. Judeþul Cluj are
nevoie de toate aceste investiþii
pentru a fi competitiv ºi pe plan
regional. Aeroportul Internaþio-
nal "Avram Iancu" ºi-a pãstrat în
2023 poziþia de lider regional în
rândul aeroporturilor din Rom-
ânia, reuºind, în premierã,
dep ãº i r ea p r agulu i c e lo r
3.000.000 pasageri înregistraþi
la nivelul unui an calendaristic.
De asemenea, în 2023 s-a înre-
gistrat ºi o creºtere, cu 7% faþã
de anul precedent, a volumului
de mãrfuri (cargo) transportate
pe aeroport. Toate aceste date
reflectã extrem de fidel poziþia
în care se aflã Clujul pe harta
economicã a României, poziþie
pe care anul acesta intenþionãm
sã o consolidãm prin numeroa-
se iniþiative ºi proiecte.

Reporter: Mulþumesc!

BURSA Construcþiilor nr. 3 / 2023   35

Investiþii
(urmare din pagina 34)


